

originally owing. For it is true to a proverb, that if you hang a dog upon a crab-tree, he will never love verjuice. I am,

SIR, Your most humble servant, B. D.

I am sorry, in one particular, to differ in opinion with my ingenious correspondent. But I cannot allow that a CRITIC's turning author will cure him of his malevolence; having always found that the most difficult people in the world to be pleased, are those who know experimentally that they want talents or please.

### ADVERTISEMENT S.

Province of } **WHEREAS** by Virtue of three  
QUEBEC, ff. } Writs of Fieri Facias, issued out of his Majesty's Court

of Common-Pleas, at the Suits of Henry Guinand, Mr. Fleury Dechambault, acting for Mr. de Vaudreuil, and Mr. Fleury Dechambault, acting for Mr. and Madame de Rigaud, against the Goods and Chattels, Lands and Tenements, of Mr. Chartier de Lotbiniere, to me directed and delivered, I have seized and taken in Execution the Seigniorie of Villechauve, or Beauharnois, six Leagues in Front, joining Chateaugai, stretching along the River to about one League in Lake Saint Francois, by 6 Leagues in Depth, to the South-East, with all the Islands in the said River depending on this Seigniorie, of which one alone may be about three Leagues in length, by one and a half in breadth, at the widest Part, which makes a Superficie of 36 square Leagues, equal to about 324 English Miles, without including the said Islands; it is in general the best Soil in the Province, Part of it being natural Meadow, and the rest covered with the choicest Timber of the best Kind; the Rivers Saint Louis and Chateaugai which traverse it (suitable for any Kind of Settlements) are navigable for Canoes with little difficulty so far as they run on the said Seigniorie: There are at present but a small Number of Tenants on it who follow Agriculture: there is on the said Seigniorie an excellent Saw-Mill in the Center of inexhaustible Pine Woods, and considerable Clearances already made on the Domains, with Houses and other Buildings all new, and at the Domain of Grosse Pointe, facing the Buifon, there is an excellent Fishery for all Kinds of Fish in the River, and in a few Hours one may take enough to stock a Market.

Also the Seigniorie of Vaudreuil, situate from 10 to 11 Leagues above the Island of Montreal, of 3 Leagues in Front by 3 Leagues in Depth, which begins at the Point des Cascades, and extends beyond the Long Sault of the Great River, on which there are 3 Domains of the best Land, from 14 to 16 Arpens each in Front, by the whole Depth of the Seigniorie, upwards of 300 Farms granted, paying Cens et Rentes, a fine large Mansion-House with its Dependancies, and a Grist-Mill, all new; the Privilege of trading thro' the whole Extent of the Seigniorie, which always produced a considerable Revenue.

Also a large House, called the Hotel de Vaudreuil, situate in Saint Paul's Street, in the City of Montreal, consisting in Buildings, a Garden and Land thereto belonging.

Now this is to give Notice, that on Friday the 26th Day of January next, I shall expose to Sale, at Public Vendue, at my Office, in the City of Montreal aforesaid, the said Seigniorie of Villechauve or Beauharnois, with its Appurtenances; and on Monday the 5th Day of February next, I shall in like Manner, expose to Sale the said Seigniorie of Vaudreuil and the Hotel de Vaudreuil, with their Appurtenances, in order to raise and levy the Debts and Costs in the said Writs mentioned, at which Times and place the Conditions of the Sales will be made known, by

EDWD. WM. GRAY, D. P. M.

N. B. If any Person or Persons have any prior Claim, on the said Seigniories, or the said Hotel de Vaudreuil, by Mortgage or otherwise, they are desired to send Notice thereof in Writing, to the said Provost-Marshal, before the Day of Sale.

Montreal, 14th December, 1769.

Province de Québec, } **U** qu'en vertu de trois Writs de Fieri Facias, émanés de la cour des

à savoir: } la cour des Plaidoyers Communs de sa Majesté, aux poursuites de Henry Guinand, Mr. Fleury Dechambault, faisant pour Mr. et Madame de Rigaud, contre les biens, effets, terres, et possessions de Mr. Chartier de Lotbiniere, à moi adressés et remis, j'ai fait et mis sous main de justice, la seigneurie de Villechauve, ou Beauharnois, de six lieues de front, joignant Chateaugai, s'étendant le long de la riviere jusqu'à une lieue dans le lac St. Francois, sur six de profondeur, jusqu'au Sud-est, avec toutes les isles dans la dite riviere dependantes de cette seigneurie, dont une seule peut être d'environ trois lieues de longueur, sur une et demie de largeur à son plus large, ce qui fait une superficie de 36 lieues carrées, ce qui répond à 324 miles Anglois, sans y comprendre les dites isles. C'est en général le meilleur terrain de la province, dont une partie est naturellement prairie, et le reste couvert du meilleur bois de charpente de la meilleure espece: les rivieres de St. Louis et de Chateaugai qui la traversent, convenables pour toute sorte d'établissements, sont navigables pour des canots sans beaucoup de difficulté aussi long qu'elles coulent dans la dite seigneurie. Il n'y a maintenant qu'un petit nombre de tenanciers qui y exercent l'agriculture. Il y a sur la dite seigneurie un excellent moulin à scier bois au centre d'un bois inépuisable de pins, et des défrichemens considérables déjà faits sur le domaine, avec des maisons et autres édifices tous neufs; et au domaine de Grosse-pointe, vis-à-vis du Buifon, il y a une excellente peche pour toute sorte de poissons de la riviere, et en peu d'heures on peut en prendre assez pour fournir un marché.

Comme aussi la seigneurie de Vaudreuil, située à dix à onze lieues au-dessus de l'Isle Montreal, de trois lieues de front sur trois de profondeur, qui commence à la Pointe des Cascades, et s'étend au-delà du saut de la Grande Riviere, sur laquelle il y trois domaines de la meilleure terre, de 14 à 16 arpens chacun de front, sur toute la profondeur de la seigneurie, plus de 300 fermes accordées, payant Cens et Rentes, une belle et grande demeure avec ses dependances, un moulin à bled tout neuf, le privilege de commercer par toute l'étendue de la seigneurie, qui a toujours produit un revenu considerable.

Pareillement une grande maison nommée l'Hotel de Vaudreuil, situé dans la rue St. Paul, dans la ville de Montreal, consistant en bâtimens, et jardins, et terre y appartenante.

C'est pourquoy on fait à savoir, que Vendredi, 26 de Janvier prochain, j'exposerai en vente publique, à mon bureau dans la ville du dit Montreal, la dite seigneurie de Villechauve, ou Beauharnois, avec les dependances; et Lundi, 5 de Fevrier prochain, j'exposerai semblablement en vente la dite seigneurie de Vaudreuil, et le dit Hotel de Vaudreuil, avec leurs appartenances, pour recouvrer et lever les dettes et fraix mentionnés aux dits Writs, auxquels tems et lieux les conditions des ventes seront déclarées par

E. G. GRAY, D. P. M.

Tous ceux qui ont quelques prétentions préalables sur les dites seigneuries, ou sur le dit Hotel de Vaudreuil, par hypothèque ou autrement, sont priés d'en informer par écrit le dit Prevôt-Marchal avant le jour de la vente.

Montreal, le 14 Decembre, 1769.

Province of } **BY** Virtue of a Writ of Vendition Ex-

QUEBEC, ff. } **Q**uoniam, issued out of the Court of Common-Pleas, at the Suit of Jacques Perrault, to me directed and delivered, I shall expose to Sale, at Public Vendue, at my Office, on Friday the second Day of February next, a Lot of Land, situate at Longueil, in the District of Montreal, containing two Arpens adjoining the main Street, bounded on one Side by Baize, on the other Side, by Joseph Le Maire, and behind by the River Saint Lawrence, with a Stone House 55 feet front and 34 deep, and other Buildings thereon; also another Lot of Land, situate in the Barony of Longueil, containing 18 Arpens in front and from 30 to 40 Arpens deep; the whole being late the property of Francois Cherrier: At which Time and Place the Conditions of the Sale will be made known, by

EDWD. WM. GRAY, D. P. M.

N. B. If any Person or Persons have any prior Claim, to the Premises, by Mortgage, or otherwise, they are desired to make the same known to the said Provost-Marshal, before the Day of Sale.

Montreal, 14th December, 1769.

**ON** Monday the 8th of January next, there will be held at the Court-house in the City of Montreal, a General-Quarter-Sessions the Peace, in and for the District of Montreal, of which all High and Sub-Bailiffs, and others concerned, are to take Notice, and be then there, to do those Things which pertain to their respective Offices.

EDWD. WM. GRAY.

Montreal, 11th December, 1769.

teur. Et si cela arrivoit (comme il n'est pas absolument impossible) que leur productions ne fussent pas du gout de tout le monde, cela sera infalliblement un tel effet sur son estomac, qu'il le purgera de toutes les parties non digérées, d'où proviennent originaiement ces vents. Car le proverbe est vrai, "Que si vous pendez un chien à un pommier sauvage, il ne mangera jamais le verjus." Monsieur, Votre tres humble Serviteur, B. D.

Je suis fâché d'une circonstance d'être d'un avis différent que mon ingénieux correspondant. Mais je ne peux accorder qu'un Critique évenant auteur se guérira de sa méchanceté; que les gens du monde les plus difficiles à plaire, sont ceux qui savent par expérience qu'ils n'ont pas de talens pour plaire.

### AVERTISSEMENTS.

On vient de publier, et à vendre à l'IMPRIMERIE, et chez Messieurs Thomson & Lilly, à Montréal, à 15 Sols la piece, ou à une Piafres par Douzaine,

**DES CALENDRIERS de CABINET, pour l'Année MDCCLXX. Pour la Latitude de QUEBEC.**

Province de Québec } **EN** vertu d'une exécution émanée de la cour des quartiers

à savoir: } de scances, à la poursuite de Mr. Guy pour Mr. Lacombe, et un Writ de Fieri Facias, émané de la cour des Plaidoyers Communs, à la poursuite de Charles Chenet, contre les biens, effets, terres et possessions de Jonas Defaulles, à moi adressés et remis, j'ai fait et mis sous main de justice une portion de terrain, située rue St. Jacques à Montréal, d'environ 64 pieds de front, et de toute sa profondeur vis-à-vis la dite rue, bornée d'un coté par Texier, et de l'autre, et par derrière, par la prison militaire, et M. Soumbrum, avec une maison de pierre et une étable dessus; le tout appartenant ci-devant, et maintenant occupé par le dit Jonas Defaulles: c'est pourquoi on fait à savoir, que la dite piece de terre et maison, avec les dependances, seront vendus publiquement, à mon bureau dans la dite ville de Montreal, Lundi le 29 de Janvier prochain, auquel tems et lieu les conditions de vente seront déclarées par

E. G. GRAY, D. P. M.

N. B. Ceux qui ont des prétentions préalables sur les dits biens, sont priés de les faire connoître au dit Prevôt-Marchal avant le jour de la vente.

Montreal, le 11 Decembre, 1769.

Province of } **BY** Virtue of an Execution, issued out

QUEBEC, ff. } of the Court of Quarter-Sessions, at the Suit of Mr. Guy, for Mr. Lacombe, and a Writ of Fieri Facias, issued out of the Court of Common-Pleas, at the Suit of Charles Chenet, against the Goods and Chattels, Lands and Tenements, of Jonas Defaulles, to me directed and delivered, I have seized and taken in Execution, a Lot of Land, situate in Saint James Street, in the City of Montreal, of about 64 Feet in front and the whole depth thereof, fronting the said Street, bounded on one Side by Texier, on the other Side and behind by the Military Prison and Mr. Soumbrum, with a Stone House and a Stable thereon; the whole being late the Property, and now in the Possession of the said Jonas Defaulles: Now this is to give Notice, That the said Lot of Land and House, with the Appurtenances, will be sold at Public Vendue, at my Office, in the City of Montreal aforesaid, on Monday, the 29th Day of January next, at which Time and Place the Condition of the Sale will be made known, by

EDWD. WM. GRAY, D. P. M.

N. B. If any Person or Persons have any prior Claim to the Premises, they are desired to make the same known to the said Provost-Marshal, before the Day of Sale.

Montreal, 11th December, 1769.

Province de Québec, } **EN** vertu d'un Writ de Fieri Facias, émané de la cour des

à savoir: } Plaidoyers Communs, à la poursuite Jacques Perrault, contre les biens, effets, terres, et possessions de Francois Du-aime, j'ai fait et mis sous main de justice, une piece ou portion de terre, située à la riviere du Loup, district de Montreal, dans la dite province, de quatre arpens et demi de front, et de 28 de profondeur, bornée de front par le grand chemin le long de la dite riviere du Loup, et d'un coté par Louis Dejarlais, et de l'autre par Poitra, avec une maison de bois, une grange et autres édifices dessus; comme aussi un moulin à bled, situs à Machiche, qui est commun avec la dite seigneurie, une maison de bois et autres édifices, le tout étant sur une piece de terre de deux arpens carrés. Maintenant on fait à savoir, que j'exposerai en vente publique, à mon bureau, Vendredi 19 de Janvier prochain, pour recouvrer et lever la dette et fraix mentionnés au dit Writ.

E. G. GRAY, D. P. M.

N. B. Ceux qui ont des prétentions préalables sur les dits biens, sont priés d'en informer le dit Prevôt-Marchal, avant le jour de la vente.

Montreal, le 25 Decembre, 1769.

Province of } **BY** Virtue of a Writ of Fieri Facias,

QUEBEC, ff. } issued out of the Court of Common-Pleas, at the Suit of Jacques Perrault, against the Goods and Chattels, Lands and Tenements, of Francois Du-aime, I have seized and taken in Execution, a Lot, or Parcel of Land, situate at the River de Loup, in the District of Montreal, in the said Province, of 4 Arpens and a Half in Front, and 28 Arpens deep, bounded in the Front by the High-Road along the said River de Loup, on one Side by Louis Dejarlais, and on the other Side by Poitra, with a wooden House, a Barn, and other Buildings thereon, also a Grist-Mill, situate at Machiche (which is common to the said Seigniorie) a wooden House and other Buildings; the whole being upon a Lot of Land two Arpens square: Now this is to give Notice, That I shall expose the same to public Sale, at my Office, on Friday the 19th Day of January next, in Order to raise and levy the Debt and Costs in the said Writ mentioned.

EDWD. WM. GRAY, D. P. M.

N. B. Any Person or Persons, having any prior Claim to the Premises, are desired to give Notice thereof to the said Provost-Marshal, before the Day of Sale.

Montreal, 25th December, 1769.

Province de Québec, } **EN** vertu d'un Writ de Venditioni Exponas, émané de la

à savoir: } cour des Plaidoyers Communs, à la poursuite de Jacques Perrault, à moi adressé et remis, j'exposerai en vente publique, à mon bureau, Vendredi deux de Fevrier prochain, une piece de terre située à Longueil, district de Montreal, contenant deux arpens, vis-à-vis la grande rue, bornée d'un coté par Baize, et de l'autre par Joseph Le Maire, et par derrière par la riviere St. Laurent, avec une maison de pierre de 55 pieds de front, et de 34 de profondeur, et autres édifices dessus. Comme aussi une autre piece de terre, située dans la Baronnie de Longueil, contenant 18 arpens de front, et depuis 30 à 40 arpens de profondeur: Le tout appartenant ci-devant à Francois Cherrier, auquel tems et lieu les conditions de la vente seront déclarées par

E. G. GRAY, D. P. M.

N. B. Si quelqu'un a quelque prétention préalable sur les dits biens, par hypothèque ou autrement, il est prié d'en informer le dit Prevôt-Marchal avant le jour de la vente.

Montreal, le 14 Decembre, 1769.

**L**UNDI huit de Janvier prochain, on commencera à tenir à la salle de la cour, dans la ville de Montreal, la séance générale des quartiers de paix, pour la dite ville et district: ce à quoi tous les hauts et sou-baillis, et autres intéressés, sont requis d'avoir égard, et de s'y trouver pour lors, pour y faire tous devoirs appartenans à leurs offices respectifs.

E. G. GRAY, D. P. M.

Montreal, le 11 Decembre, 1769.

**BEST** genuine Madeira Wine in Pipes, Half-pipes, Quarter-casks, and Bottles, White Wine, bottled Ale, old Jamaica Spirits, Cherry Rum, West-India and New-York Rum, Fruit preserv'd in Erandy, Lime Juice, Vinegar, Mélasses, New-York Pork, Sperma-Ceti and Tallow mould'd Candles, white Biscuit in Kegs, Starch, Rice, Indian Corn Meal, Tobacco in large Rolls, Sole Leather, Bees-wax, Castile Soap, Cotton Wool, Bar-Iron, and Plate-Iron for Plough-Shares, Steel; and many other Articles, for Sale, by

STEPHEN MOORE.

POETS CORNER.

I'VE Sense, I think, and with Propriety,  
When Fools deem me unfit for their Society.  
To Banishment I'm doom'd fix Months, and then,  
If I think proper, may be Fool again:  
Tho' nameless yet, my Crime is Capital they say;  
Perhaps I sober kept on *Saint John's Day*:  
Aye, there I broke Provincial Mafons Rule,  
And for twelve Hours ceas'd to be a Fool;  
But don't imagine I infer from hence,  
Where Mafons meet they always banish Sense:  
I knew a Lodge where Men of Sense made Laws;  
There Fools were silenc'd, Wit receiv'd Applause;  
There all our Cares to decent Mirth resign,  
And Joy and Pleasure circl'd with the Wine.  
Sober we rose, and with the Morning brought  
No aching Head, nor yet one painful Thought.

ADVERTISEMENTS.

WHEREAS in the last Gazette, I saw a Notification, by the Deputy-Provoist-Marshal, for Sale of a certain Portion of Land, situate in New-Street, in the Upper-Town of Quebec, as also that of an House built on said Lot, sciz'd, as is therein mentioned, from Francis Sicktat: I hereby advertise all Persons inclined to purchase said House and Piece of Land, that the pretended Seizure has no Existence, as neither Land nor House did, or could belong, at the Time of such Seizure, to the said Francis Sicktat, or since the 9th of the Month of February of last Year: That both were adjudged to the Subscriber, by Sentence and Adjudication of the Prerogative Court of Quebec: Wherefore those who may be desirous of purchasing the one or the other cannot possess them, on Account of this legal Sale, and Payment for them the 10th of February last.

P. FARGUES.

Quebec, December 26, 1769.

COMME, dans la dernière Gazette, j'ai vu l'annonce du Dèputé Prévôt Maréchal, pour la vente d'une certaine portion de terre, située dans la rue Neuve, en la Haute-ville de Québec, ainsi qu'il est mentionné dans la Gazette, sur François Sicktat: J'avertis toutes personnes qui pourroient avoir envie de la dite maison et portion de terre, que la prétendue saisie ne peut point exister, attendu que ni la portion de terre ni la maison n'appartiennent, ni n'appartenoient alors de la saisie au dit François Sicktat, depuis le neuvième du mois de Février de l'année dernière, que l'une et l'autre ont été adjugées au soussigné par sentence d'adjudication de la cour des prérogatives de Québec. Pourquoi ceux qui pourroient acheter l'une ou l'autre ne pourront les posséder sur cette vente légitime, et la quittance d'icelle du 10 Février aussi dernier.

P. FARGUES.

QUEBEC, ce 26 Decembre, 1769.

Province of } BY Virtue of several Writs of Fieri  
QUEBEC, ff. } Facias, issued out of His Majesty's Court of Common-Pleas, to me directed and delivered, I shall expose to Sale, at Public-Vendue, at my Office, in the City of Montreal, on the following Days, the several Articles hereafter mentioned, in order to raise and levy the Debts and Costs in the said Writs mentioned.

On Monday the 22d Day of January next, a Lot or Parcel of Land, of 2 Arpents in front and the whole depth thereof, situate at Yamaska, in the District of Montreal, bounded on one Side by Gille Laplante, and on the other Side by Jacques Forcier, with a wooden House and 2 Barns thereon; being late the Property of Louis Parant, seized and taken in Execution at the Suit of John Baird.

On Wednesday the 24th January next, a Lot of Land, situate at Saint François, in the District and Province aforesaid, of one Arpent Square, bounded on one Side by Precoare, and on the other Side by Baptiste Cartier, with a good wooden House thereon; being late the Property of Jonathan Nugent, seized and taken in Execution at the Suit of Archibald Douglas, Allyncee of John Watmough and George Meafam.

And on Thursday the 25th January next, by Virtue of a Writ of Venditioni Exponas, issued out of the aforesaid Court, I shall in like Manner expose to Sale, a Lot or Piece, of Land, situate in Chambly, in the District of Montreal aforesaid, of 3 Arpents in front and 30 Arpents deep, fronting the River Saint Thereze, bounded on one Side by Gaspard Monty, on the other Side by Thomas Tricket, and behind by François Lanoix, with a wooden House thereon; being late the Property of Jean Marié, Seized and taken in Execution at the Suit of ——— Montizambert.

The Conditions of the Sales will be made known at the Days and Place of Sale by EDWD. WM. GRAY, D. P. M.

N. B. Any Person or Persons having any prior Claim on the above described Premises, by Mortgage or otherwise, are desired to give Notice thereof to the said Provoist-Marshal, before the Day of Sale. ——— Montreal, 23d December, 1769.

Province de Québec, } EN vertu de divers Writs de Fieri Facias, émanés de la  
à savoir: } cour des Plaidoiers Communs de Sa Majesté, à moi adressés et remis, j'exposerai en vente publique, à mon bureau dans la ville de Montréal, les jours suivans, les divers articles mentionnés ci-après, pour recouvrer et lever les dettes et frais mentionnés aux dits Writs.

Lundi 22 de Janvier prochain, une piece ou partie de terre, de deux arpens de front, et de toute la profondeur d'icelle, située à Yamaska, district de Montréal, bornée d'un côté par Gille la Plante, et de l'autre par Jacques Forcier, avec une maison et deux granges dessus, appartenant ci-devant à Louis Parant, saisie et mise en exécution à la poursuite de Jean Baird.

Mercrèdi 24 de Janvier prochain, une piece de terre située à St. François, dans le dit district et province, d'un arpent carré, bornée d'un côté par Precoare, et de l'autre par Baptiste Cartier, avec une bonne maison de bois dessus, ci-devant appartenant à Jonathan Nugent, saisie et mise en exécution à la poursuite d'Archibald Douglas, Syndic de Jean Watmough et George Meafam.

Et Jeudi 25 de Janvier prochain, en vertu d'un Writ de Venditioni Exponas, émané de la dite cour, j'exposerai pareillement en vente, une piece ou portion de terre, située dans la paroisse de Chambly, district du dit Montréal, de trois arpens de front, et de 30 de profondeur, vis-à-vis la rivière Ste. Therese, bornée d'un côté par Gaspard Monty, et de l'autre par Thomas Tricket, et par derrière par François La Noix, avec une maison de bois dessus: appartenant ci-devant à Jean Marié, saisie et prise en exécution à la poursuite de ——— Montizambert.

Les conditions des ventes seront déclarées au lieu et place de la vente, par E. G. GRAY, D. P. M.

N. B. Tous ceux qui ont des prétentions préalables sur les dits biens mentionnés ci-dessus, par hyotheque ou autrement, sont priés d'en informer le dit Prévôt Maréchal, avant le jour de la vente. ——— Montréal, le 21 Decembre, 1769.

QUEBEC, } EN vertu d'un Writ de Fieri Facias, de la cour des Plaidoiers Com-  
à savoir: } muns, à la poursuite de Henri Guinand, contre les biens, effets, terres et possessions de Monsieur Charles Chartier de Lotbiniere, j'ai saisi et mis sous main de Justice la seigneurie de Lotbiniere, située dans le district de Québec, du côté du Sud de la riviere St. Laurent, de plus de trois lieues et demie de front sur la dite riviere, sur six lieues de profondeur, sur laquelle il y a un domaine réservé de douze arpens de front, aiant une maison de bois batic depuis deux ans, un moulin à bled construit depuis un an, avec d'autres batimens y joignans propres pour un magazin, éta- bles, &c. comme aussi un moulin à scier environ deux lieues du dit domaine: il y a plus de cent vassaux établis sur la dite seigneurie. On compte que la dite seigneurie produit quatre cens piastres par an, sans le domaine qui est cultivé. C'est pourquoi on fait à savoir, que j'exposerai en vente la dite seigneurie, avec tous les droits et privilèges, au Caffé Britannique dans la Basse-ville de Québec, Vendredi cinq de Janvier prochain, à onze heures du matin, au quel tems je l'adjugerai au plus offrant, et au quel tems et lieu les conditions de la vente seront déclarées par

JACOB ROWE, D. P. M.  
N. B. Ceux qui ont des prétentions préalables sur la dite seigneurie, par hypothèque ou autrement, sont priés d'en donner connoissance au dit Prévôt Maréchal avant le jour de la vente. ——— Québec, le 28 Novembre, 1769.

Quebec, ff. } IN Virtue of a Writ of Fieri Facias,

out of the Court of Common-Pleas, at the suit of Henry Guinand, against the Goods and Chattels, Messuages and Lands, of Mr. Charles Chartier de Lotbiniere, I have seized, and taken into my Possession, the Seigniorie of Lotbiniere, situate, lying and being, in the District of Quebec, on the South Side of the River St. Lawrence, of above three Leagues and an Half in Front on said River, by six Leagues in Depth, on which there is reserved a Domain, of twelve Arpents in Front, having a wooden House thereon of two Years old, a Grist-Mill of one Year old, with other Buildings adjoining, convenient for a Store-House, Stables, &c. also a Saw-Mill, about two Leagues from the Domain; there are upwards of One Hundred Tenants settled on said Seigniorie. The said Seigniorie is supposed to produce Four Hundred Dollars yearly, exclusive of the Domain under Cultivation. These are therefore to give Notice, That I shall expose to Sale the said Seigniorie, with all its Rights and Privileges, at the British Coffee-House, in the Lower-Town of Quebec, on Friday the fifth Day of January next, at Eleven of the Clock in the Forenoon of said Day, at which Time I shall adjudge it to the highest Bidder; at which Time and Place the Conditions of the Sale will be made known, by

JACOB ROWE.  
N. B. Any Person or Persons, having prior Claim on said Seigniorie, by Mortgage or otherwise, they are desired to make the same known, before the Day of Sale, unto the said Provoist-Marshal. ——— Québec, 28th November, 1769.

S. SILLS, who lately kept the London-Tavern,

is now removed to the House formerly occupied by Jacob Rowe, Esq; and has for Sale, on the most reasonable Terms, the very best Claret, Madeira, Tenerif, Lisbon, and other sweet Wines, called by the French *Vin de Liqueurs*, likewise fine old Jamaica Spirits, West-India and New-England Rum, Shrub, Geneva and Vinegar, by the Gallon, or Dozen, or by any small Quantity, that may be sent for, Dinners and Suppers dress'd and sent hot to any Part of the Town, and all Sorts of Pasty and Jellies, &c. made in the best Manner, on proper Notice being given.

QUEBEC, 6th November, 1769.

Province of } BY Virtue of a Writ of Alias Ven-  
QUEBEC, ff. } ditioni Exponas, issued out of his Majesty's inferior Court of Common-Pleas, to me directed, there will be exposed to Sale,

at Public Vendue, at my Office, on Thursday the 25th Day of January next, a good Stone House, situate in Saint Paul's Street, in the City of Montreal, with the Stables, Yard, Garden and Out-houses therunto belonging; being late the Property of Daniel Joncaire Chabert, seized and taken in Execution by Virtue of a Writ of Fieri Facias, at the Suit of Sigismund Dubuit; at which Time and Place the Conditions of the Sale will be made known, by EDWD. WM. GRAY, D. P. M.

N. B. If any Person or Persons have any prior Claim to the Premises, by Mortgage or otherwise, they are desired to give Notice thereof to the said EDWARD WILLIAM GRAY, before the Day of Sale. ——— 27th November, 1769.

Province de Québec, } EN vertu d'un Writ d'Alias Venditioni Exponas, émané de  
à savoir: } la cour inférieure des Plaidoiers Communs de Sa Majesté, à moi adressé, on exposera en vente publique, à mon Bureau, Jeudi 25 de Janvier prochain, une bonne maison de pierres, située rue St. Paul, dans la ville de Montréal, avec les étables, cours, jardins, et édifices extérieurs y appartenans, appartenant ci-devant à Daniel Joncaire Chabert: saisie et prise en exécution en vertu d'un Writ de Fieri Facias, à la poursuite de Sigismund Dubuit, au quel tems et lieu les conditions de la vente seront déclarées par

E. G. GRAY, D. P. M.  
N. B. Si quelques-uns ont des prétentions préalables sur les dits biens, par hypothèque ou autrement, ils sont priés d'en donner connoissance au dit Egoard Guillaume Gray, avant le jour de la vente. ——— Le 27 Novembre, 1769.

District of } IN Virtue of certain Writs of Venditi-  
QUEBEC: } on Exponas, I shall expose to Sale, at the British Coffee-House, in the Lower-Town of Quebec, on Tuesday the second of January next, between the Hours of eleven and two o'Clock on said Day, the following, viz.

The Hull or Body of a certain Schooner, called the Sarah, as she now lies at St. Roch's; late the Property of William Vanfelson, and taken in Execution at the Suit of JACQUES PERRAULT: A certain Lot of Land, situate in New-Street, in the Upper-Town, with a good Stone House thereon; being late the Property of Francis Sicktat, and taken in Execution at the Suit of JOHN & ROBERT WOOLSEY.

A certain wooden House, or Store, lying and being on the Wharf out-side Palace-Gate, late the Property of John Costen, and taken in Execution at the Suit of Jacques Perrault.

Also a House and Lot of Land, situate, lying and being, in St. Lewis-Street, in the Upper-Town of Quebec; being late the Property of Kenneth McCulloch, and taken in Execution at the Suit of JACQUES PERRAULT.

Quebec, 7th December, 1769. JACOB ROWE, D. P. M.

District de Québec, } EN vertu de certains Writs de Venditioni Exponas, j'ex-  
à savoir: } poserai en vente au caffè Britannique, dans la Basse-ville de Québec, Mardi deux de Janvier prochain, entre onze et deux heures, ce qui suit, savoir:

La carcasse ou corps d'une certaine golette dite Sara, dans l'état où elle se trouve à St. Roch, ci-devant appartenant à Guillaume Vanfelson, et prise en exécution à la poursuite de Jacques Perrault.

Une certaine portion de terre située dans la rue Neuve, dans la Haute-ville, avec une bonne maison en pierres, appartenante ci-devant à François Sicktat, prise en exécution à la poursuite de Jean et Robert Woolsey.

Une certaine maison de bois et magasin, situés sur le quai hors de la porte du Palais, ci-devant appartenant à Jean Costen, et saisis à la poursuite de Jacques Perrault.

Aussi une maison et portion de terre, située rue St. Louis, dans la Haute-ville de Québec, ci-devant appartenant à Kenneth McCulloch, et saisis à la poursuite de Jacques Perrault.

JACOB ROWE, D. P. M.

QUEBEC: Printed by BROWN & GILMORE, at the Printing-Office, in Parlour-Street, in the Upper-Town, a little above the Bishop's Palace where Subscriptions for this Paper are taken in. Advertisements of a moderate Length (in one Language) inserted for Five Shillings Halifax the first Week, and One Shilling each Week after; if in both Languages, Seven Shillings and Six-pence Halifax the first Week, and Half a Dollar each Week after; and all Kinds of Printing done in the neatest Manner, with Care and Expedition.

IMPRIME par BROWN & GILMORE, à l'imprimerie, rue du Parloir, dans la haute ville de Québec, au dessus de l'Evêché; où on reçoit des souscriptions pour la Gazette, dans laquelle on insérera des avis de longueur modérée, dans une langue, à Cinq Chelins d'Halifax chaque, la première semaine, et Un Chelin par semaine tandis qu'on souhaitera les faire continuer, dans les deux langues, à Sept Chelins et demi d'Halifax la première semaine, et Une demi Piastre par semaine après; tout ouvrage en imprimerie s'y fait proprement, avec soin et expédition.



